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I N T E R P E L A C J A   R A D N E G O 

 

Na podstawie art. 21 ust. 9 oraz 10 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (Dz.U.2024.107 t.j.) składam INTERPELACJE RADNEGO w sprawie sytuacji 

finansowej Szpitala Powiatowego w Gołdapi. 

 

UZASADNIENIE 

Służba zdrowia jest jednym z priorytetowych zadań zabezpieczających zbiorowe potrzeby 

społeczności. Ministerstwo zdrowia informuje, że w budżecie Narodowego Funduszu Zdrowia oraz 

samym systemie ochrony zdrowia w Polsce brakuje w bieżącym roku kalendarzowym kilku 

miliardów złotych. Niektóre samorządy powiatowe w kraju mają poważne problemy związane z 

bieżącym funkcjonowaniem szpitali powiatowych, np. Powiat Żywiecki z funkcjonowaniem Szpitala 

Żywiec. Z inicjatywy Starosty Żywieckiego Pana Adriana Midora, Pana Burmistrza Żywca 

Antoniego Szlagora oraz dyrekcji tego szpitala w dniu 18 września br. rozpoczęto akcję zbierania 

podpisów mieszkańców w ramach inicjatywy „Ratujmy Szpital Żywiec”. Jak podaje portal 

Beskidzka24: „Nasze zdrowie nie może czekać! Każdego dnia tysiące pacjentów w całym kraju 

potrzebują dostępu do opieki zdrowotnej, a szpitale muszą mieć zapewnione stabilne 

finansowanie. Szpital Żywiec jest kluczowym miejscem, które codziennie ratuje życie 

mieszkańców powiatu żywieckiego oraz pacjentów z innych powiatów.” – podkreślili Starosta 

Żywiecki Adrian Midor, Pan Senator Andrzej Kalata i Burmistrz Żywca Antoni Szlagor. Jednym z 

powodów sytuacji Szpitala Żywiec jest brak płatności NFZ za tzw. nadwykonania na 39 milionów 

złotych. 
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Przytoczona sytuacja budzi moje zaniepokojenie i zrozumiały niepokój wśród mieszkańców 

Powiatu Gołdapskiego o stan finansowy Szpitala Powiatowego w Gołdapi prowadzonego przez 

GoldMedica Sp. z o.o. – zarówno dzisiaj jak i w przyszłości. Ponadto minister Izabela Leszczyna 

wskazuje publicznie, że pomysłem koalicji rządzącej na reformę służby zdrowia ma być m.in. 

łączenie szpitali finansowych zwanego „konsolidacją”.  

Pytam zatem: 

1. Czy Narodowy Fundusz Zdrowia przekazał w roku 2024 wszelkie środki należne na 

rzecz naszego Szpitala - kiedy, w jakiej kwocie i za realizacje jakich procedur? 

2. Jaka jest skala tzw. nadwykonań w naszym Szpitalu od początku bieżącego roku 

kalendarzowego do dnia złożenia niniejszej interpelacji? 

3. Czy NFZ zalega na dzień złożenia niniejszej interpelacji z jakimikolwiek płatnościami na 

rzecz Szpitala Powiatowego w Gołdapi z lat ubiegłych? Jeśli tak, to za jaki okres i za co 

konkretnie? 

4. Czy środki planowane z emisji obligacji, którą Rada Powiatu w Gołdapi wsparła na sesji 

20 września br. - mogą być swobodnie przekazane na rzecz zapewnienia płynności 

finansowej Szpitala w razie problemów z budżetem Państwa Polskiego w roku 2025? 

5. Czy, kiedy i z kim władze Powiatu Gołdapskiego odbyły spotkania w celu wyjaśnienia 

projektu „konsolidacji szpitali”, który lansuje minister Izabela Leszczyna? Jakie są efekty 

tych spotkań i czy w planach w niedalekiej przyszłości planowane jest połączenie 

Szpitala Powiatowego w Gołdapi ze szpitalami, np. w Olecku czy Węgorzewie? Czy 

możemy wykluczyć dzisiaj taką „konsolidację” do końca VI kadencji samorządu 

powiatowego w roku 2029? 

 

 

Z wyrazami szacunku 

 

Paweł CZYŻ 

RADNY RADY POWIATU W GOŁDAPI 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Wyrażam zgodę na publikację w Biuletynie Informacji Publicznej wszystkich moich podanych danych osobowych, a także kontaktowych. 


